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Посебне медаље поводом Дана општине запосленима у ДЗ „Др Ђорђе Бастић“

Истрајност здравстев-
них радника  у последњих 
осам месеци у борби про-
тов Ковид 19 била је раз-
лог, да представници ло-
калне  самоуправе  доне-
су одлуку  о додели посеб-
них медаља поводом Дана 
општине Србобран и јав-
но изразе поштовање и за-
хвалност за вредни ангаж-
ман свих запослених у овој 
установи. Од почетка пан-
демије медицински радни-
ци су наши хероји због тога 
шта све чине за нас у овим 

ванредним околностима, 
каже Радивој Дебељачки, 
председник општине.
„Битка још није готова и 

због тога наши грађани 
морају да наставе да буду 
одговорни. Свим здрав-
ственим радницима до-
дељујемо медаље као знак 
захвалности за труд који 
улажу, за бригу о нашем 
здрављу, за све што раде 
за своје суграђане.

Општина Србобран ула-
же значајна средства у 
здравствени систем, који 

у нашој локалној среди-
ни превазилази ниво при-
марне заштите јер жели-

мо да нашим суграђанима 
пружимо што више услу-
га у месту у ком живе“, ре-

као је прили-
ком уручи-
вања медаља 
Радивој Де-
бељачки. Др 
Властимир 
Кладар, ди-
ректор ДЗ 
«Др Ђорђе 
Бастић», за-
х валио се 
руководству 
општине Ср-

бобран. „Ми смо један од 
најбољих Домова здравља 
у Србији и нећемо се зау-
ставити док не пружимо 
здравствену помоћ, за-
штиту и негу свима који-
ма буду потребне. Пози-
вам грађане да се чувају, 
да и даље прате препору-
ке епидемиолога и дру-
гих стручњака, јер ће нас 
управо одговорно пона-
шање, уз медицинску за-
штиту, најпре учинити по-
бедницима над вирусом“, 
рекао је др Кладар.

• Указано поштовање и захвалност здравственим радницима ДЗ „Др Ђорђе Бастић“, који су на првој линији фрон-
та у борби против невидљивог непријатеља епидемије корона вируса.

Медицински радници наши хероји

Србобранци 19.октобра обележили 76. годишњицу ослобођења града од фашизма

• „Дан општине обједињује све догађаје у којима су наши јунаци дали своје животе. Ми смо на њих поносни и не сме-
мо их заборавити, јер је то наша дужност и најмање што ми можемо учинити њима, у нади да ће мир, за који су се 
они борили, вечно трајати“, рекао је Радивој Дебељачки, председник општине, честитајући суграђанима Дан осло-
бођења и Дан општине.

Не заборављају се преци и славна историја

Србобранци су и овог 19. 
октобра показали дужно 
поштовање према жртва-
ма фашизма, као и палим 
борцима из своје средине 
страдалим у последњим ра-

товима. Организовали су 
на Тргу слободе култур-
но-уметнички програм, 
показаујући своје опре-
дељење ка поштовању ан-
тифашистичких вредно-

сти. Окупљени грађани 
након Градског хора који 
је отпевао државну хим-
ну и рецитала ученика из 
ОШ „Вук Караџић“, чули су 
подсећања Стојанке Галић 
из ОО СУБНОР, на жртве 
фашизма. “На овом месту 
ми се сећамо свих оних 
знаних, незнаних јунака 
и њиховог  јунаштва, ни-
када не смемо заборави-
ти колика је њихова љу-
бав према отаџбини и 
слободи.“, рекла је Галић, 
одајући почаст свим бор-
цима, који су учествовали 
у борби против фашизма, 
посебно онима који су се 
борили за ослобођење Ср-

бобрана. Свој говор Ради-
вој Дебељачки, председник 
општине Србобран, запо-
чео је казивањем о томе да 
је управо Дан ослобођења 
био тај дан када је Ср-

бобран добио прилику за 
нови почетак, који су омо-
гућили ослободиоци који 
су се жртвовали за слобо-
ду коју данас живимо. „Не 
смемо никада заборавити 
оне који су били спремни 
да жртвују све, па и своје 
животе, зарад светлије бу-
дућности у којој и наша 
деца одрастају. Због тога 
је важно да не дозволимо 
прекрајање историје, фал-
сификовање чињеница и 
да на свако буђење фашиз-
ма реакција буде оштра и 
одлучна, и то је један од 
разлога што научене лек-
ције које смо скупо плати-
ли, морамо понављати још 
гласније. Фашизму није 
место међу нама, иако, на-
жалост, није искорењен у 
потпуности, па је стога и 
најмања његова појава ве-
ома забрињавајућа.“ рекао 
је Дебељачки.  Зато је по-
требно понављати шта су 
праве вредности којима чо-
век мора да тежи, у које су 
и наши преци веровали, а 
многи зарад тога положили 
и своје животе. „Да би зна-
ли шта имамо данас, ко-
лика је вредност мира и 
разумевања, морамо до-
бро познавати прошлост 
и историјске чињенице у 
којима наше мало место 
има посебну, велику уло-
гу. Србобран не заборавља 

и поноси се чињеницом да 
је у кући Каћанских фор-
миран штаб великог мар-
шала Фјодора Ивановича 
Толбухина, где су се при-

премале даље војне опе-
рације за коначну победу 
и дуго очекивани мир. Не 
заборављамо ни значајан 
број добровољаца из наше 
општине који су се у рево-
луцијама и разним рато-
вима борили не само за ос-
лобођење Србобрана, већ 
и своје домовине и чита-

вог народа, гледајући увек 
у будућност и надајући се 
да ће њихова деца дожи-
вети судбину другачију 
од њихове. Они су сведо-

ци како се мир тешко гра-
ди, а лако руши, зато дана-
шња порука носи посеб-
ну тежину, јер смо све-
доци да постоје они који 
би прекрајали историју и 
од ослободиоца правили 
окупаторе, а од окупато-
ра стварали доброчини-
теље“, рекао је Дебељачки. 

Венце на споменик палим борцима и свим жртвама 
фашизма положили су Радивој Дебељачки, председ-
ник општине, Милица Зарић, заменица председника 
општине и Милена Аларгић, председница Скупшти-
не општине, а затим и представници Општинске 
организације СУБНОР-а, Савеза ратних ветерана 
Србије, Удружења бораца ратова од 1991. до 1999. го-
дине «Храбри борци», Удружења ратних војних ин-
валида Србобран, те представници локалних одбора 
СНС, СПС и СРС. Представници општине Србобран 
венце су положили и на споменик погинулом војни-
ку Црвене Армије Борису Михајловичу Короткову.

Венци на споменике ослободиоцима

Полагањем венаца на спомен обележја страдалим 
борцима у Народно-ослободилачком рату и жртва-
ма фашистичког терора у Турији и Надаљу, је обе-
лежена 76. годишњица од ослобођења ова два места. 
Турија и Надаљ ослобођени су 22. октобра 1944. го-
дине, три дана након ослобођења Србобрана. Ве-
нац у Турији, у име општине Србобран, положили 
су Милица Зарић, заменица председника општи-
не, Јовица Андрић, члан Општинског већа, док су у 
име Месне заједнице то учинили Милош Јовановић, 
председник Савета МЗ и Душан Михајловић, члан 
Савета МЗ Турија.

Обележен Дан ослобођења у Турији и Надаљу
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Свечаност је започела из-
вођењем државне химне и 
рециталом песника Гора-
на Благојевића, а затим су 
на позив Милене Аларгић, 
председнице Скупштине 

општине, окупљени ми-
нутом ћутања одали по-
част свим преминулим од 
последица корона вируса.  

„Наше највеће богатство 
увек су били људи; храбри, 

марљиви, једном речју ве-
лики.

Као и пре 76 година, тако 
и дан данас - Србобран је 
показао да може да се по-
носи и дичи својим ста-
новништвом“, рекла је 
Аларгић. Представницима 
јавног живота у општини 
Србобран обратио се и Ра-
дивој Дебељачки, председ-
ник општине честитајући 
празник, рекао је да свако 
време има своје хероје и да 
су управо октобарска при-
знања симбол сећања на све 
њих, али и награда за јуна-
ке савременог доба у ком 

ми данас живимо. „Поно-
симо се добитницима ок-
тобарских признања који 
су својим делима показа-
ли вредности којима би се 
наши преци сигурно по-
носили.

То је прави доказ да њи-
хова жртва није била уза-
лудна. Веома ми је драга 
чињеница да наши грађа-
ни умеју да препознају 
своје хероје, да награде 
честитост, вредност, по-
штење и све оне човекове 
врлине које усрећују људе, 
које чине друштво бољим 
и лепшим. Користим при-

лику да се захвалим свим 
нашим суграђанима који 
су у време пандемије, које 
још увек траје, показали 
солидарност према они-
ма којима је та помоћ била 
преко потребна“, рекао је 
Дебељчки.

Поручио је да Србобран 
мора да гледа у будућност 
да је зједнички циљ напре-
дак средине, стварање но-
вих радних места, развој 
насеља, инфраструктуре 
која ће омогућити боље ус-
лове за живот свим грађа-
нима.

Свечаност поводом Дана општине - Додела октобарских признања

Лауреати јунаци савременог доба
• „Октобарска признања су симбол сећања на све борце, али и награда за јунаке савременог доба у ком ми данас жи-
вимо. Србобран, Турију и Надаљ чине људи, и ми можемо да се поносимо нашим суграђанима који заједнички, у ви-
шенационалној средини, негују дух толеранције и разумевања“, рекао је Радивој Дебељачки, председник општине.

Обраћајући се присутни-
ма добитница Октобарске 
нагрде др Харгита Футо 
Хорват, причала је о свом 
интервјуу када је учество-
вала у документарном фил-
му. Говорила је о својим 
прецима, о Србобрану и 
људима који у њему живе. 
«Тако вам је то у нашем Ср-
бобрану. Научили су нас 
раду, поштовању, породич-
ним вредностима, добили 
смо кућно васпитање, нау-
чили нас да се јавимо сва-
коме кога сретнемо на со-
каку, да научимо или барем 
запишемо мамине и баки-
не старе рецепте, вредне 
савете из народне медици-
не… и, да будемо поносни 
на претке, који можда нису 
били богати, учени, али 
су својим радом, трудом, 
упорношћу омогућили по-
томцима да уче и заврше 
школе. Осим тога, изгра-
дили су Србобран, подиг-
ли цркве, школе, институ-
ције… Пођимо овом при-
ликом заједно у једну вир-
туелну шетњу нашим сока-
ком: Породична кућа Ду-
нђерских била је и дом Лен-
ке Дунђерски, где је веро-

ватно боравио и Лаза Ко-
стић, а Ленка је играла уло-
гу у настанку, по многима 
најлепше љубавне песме 
свих времена, Santa Maria 
della Salute. На Зеленом со-
каку налази се родна кућа 
писца Ласла Вегела, у ста-
рој воденици на Криваји, 
код Рекавице, коју нисмо 
успели да сачувамо, радио 
је прадеда писца Нандо-
ра Гиона, Немац, Стефан 
Кребс. О њему сам читала 
у романима његовог уну-
ка. Излизана турска калдр-
ма која вири испод асфал-
та поред кланице, на нека-
дашњем главном путу, под-
сећа ме на Јеврејина по име-
ну Мади, који је постао по-
знат по изреци: Прошао је 
као Јеврејин Мади. За оне 
који нису чули, та прича 
иде овако: једног дана је 
Мади пијан кренуо из Ср-
бобрана у Фекетић и успут 
хтео да запали лулу. Како 
је дувао јак ветар из прав-
ца Фекетића, он се окренуо 
да запали шибицу и њоме 
дуван. Међутим, заборавио 
је да се окрене, па се уме-
сто Фекетића вратио у Ср-
бобран, а да то уопште није 

приметио. Више не чујем ту 
изреку у говору Србобра-
наца, али смо је, заједно 

са осталим изрекама и по-
словицама које су настале 
и употребљавале се у Ср-
бобрану, сачували у једној 
од монографија о локал-
ној историји. Зграда гим-
назије, пак, подсећа ме на 
професора и песника Ми-
лана Дунђерског, занатска 
задруга је за мене и место 

танчура покојног Лазе пе-
кара, где је омладина на-
учила кораке разних пле-

сова, Рајчур је симбол на-
ших спортиста, Шлајз не-
кадашњег живота на води, 
на каналу, маслачак ме под-
сећа на приповетке Милене 
Шурјановић која је предив-
но писала о маслачку у ср-
бобранској авлији, а може-
мо поменути и нашег дру-
гог савременика, Симу Ћо-

сина који је у својим делима 
писао о овдашњем животу, 
а и о паланачком ментали-
тету, и тако педаљ по пе-
даљ за свако место се везује 
неки догађај из наше исто-
рије. Културно наслеђе је 
веза између прошлости и 
будућности, оно гради мо-
стове између људи и зајед-
ница.Србобран има по-
тенцијал да постане тури-
стичко место. Верујем да би 
многе изненадио број ту-
риста који је посетио спо-
мен-кућу Нандор Гион, која 
је ове године прославила 10. 
јубилеј. Посетиоци се, на-
кон посете спомен-кући, 
прошетају и Србобраном, и 
увек одлазе пуни позитив-
них утисака. Имамо верске 
објекте, споменике, позна-
те личности, фестивале, бо-
гат културни програм, има-
мо легенде и изврсну храну. 
Све би то требало повезати 
и издејствовати да се Ср-
бобран уврстити у програ-
ме туристичких организа-
ција. Предложила бих да то 
буде циљ који ћете оствари-
ти за време вашег мандата», 
истакла је, између осталог,  
др Футо Хорват.

Србобран је један, јединствен и наш
• „Подржите људе који желе да ураде нешто за свој град, мало је таквих људи попут оних који су данас добили по-
хвалнице. Треба да их цените и мотивишете. Јер Србобран је један, јединствен и наш. А ми, његови становници, 
треба да га чувамо, развијамо и да тежимо да будемо преци на које ће наши потомци бити поносни”, поручила је др 
Харгита Футо Хорват, добитница Октобарске награде.

Културно наслеђе је веза између прошлости и будућности

Октобарска награда општине Србобран додељена  
је у 2020. години др Харгити Футо Хорват , док су 
захвалницe ове године уручене: Боривоју Миковићу 

- за хумана дела, Удружењу “Наша прича“ Србобран 
- за хумана дела, Драгану Крњетину - за постигну-
те резултате и успехе у раду и хумана дела, и Во-
лонтерима при месним заједницама општине Ср-
бобран - за хумана дела.

Добитници октобарских признања
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За сада је више од 30 Ср-
бобранаца, због добрих ус-
лова рада, пронашло радно 
место у Бечеју, у једном од 
три погона Tisza automotive. 
Неки од њих премашили 
су три године радног ста-
жа у овој компанији, задо-
вољни сигурним послом и 
примањима која оставрују.
„Постепено остварујемо 

циљ компаније да њени 
запослени раде у месту 
у којем живе, или које је 
најближе њиховом стано-
вању, као што је то случај 

са нашим радницима из 
нама најближег Србобра-
на. Нова организациона 
структура доприноси оп-
тимализацији пословања, 
производња са одвија мо-
дерном технологијом, за-
послени се прво обуча-
вају за рад, а касније се 
стално усавршавају. По-
сао није физички тежак, 
иако се обавља стојећи, а 
ради се у климатизованом, 
чистом и уредном про-
стору. Најважније, про-
цес производње се одвија 

без штет-
ног утицаја 
по здравље 
и животну 
средину. За 
све раднике 
обезбедили 
смо и посеб-
не погодно-
сти - превоз 
до радног 
места, по-
вољне ус-
лове рада, 
дугорочно 
запослење, 
могућност 
у с а в р ш а -
вања и на-
предовања, 

добровољно пензијско 
осигурање и друге бене-
фиције“, упознали су го-
сте из Србобран менаџери 
Tisza automotive.

Обилазећи погон председ-
ник општине Радивој Де-
бељачки уверио се да из-
речене оцене одговарају 
виђеном, а то су потврди-
ли и поједини Србобранци 
са којима се срео на произ-
водним линијама. Сви они 
истичу да су услови за рад 
веома добри, плате су си-
гурне и редовне, долазак и 

одлазак са посла једноста-
ван и брз, а они који имају 
амбиције и спремни су да 
додатно уче, имају отворен 
пут за напредак кроз ком-
панијски систем.
„Хвала менаџменту Tisza 
automotive на отвореној 
могућности да се на лицу 
места уверимо како по-
слује ова компанија и како 
се у њој сналазе наши су-
грађани који су се запос-
лили у Бечеју. У овом тре-
нутку у овој фабрици раде 
32 особе из Србобрана и 
уверили смо се да ствар-
но раде у добрим услови-
ма, које компанија про-
мовише приликом запо-
шљавања. За нас је важ-
но да наши незапослени 

грађани и даље имају мо-
гућност да дођу до посла 
у Tisza automotive, стек-
ну нове вештине и зара-
де плате, и тако сами по-

дигну квалитет свог жи-
вота. Захваљујући поли-
тици Владе Србије ства-
рају се услови за развој 
привреде, а тако и наше 
локалне средине, посебно 
кроз запошљавање. Наш 
фокус ће бити отварање 
нових радних места у Ср-
бобрану, али слика гра-
да већ се мења на боље, 
а допринос томе дала су 
и запошљавања у вели-
ким компанијама у гра-
довима из нашег окру-
жења. Истовремено, све 
више интересовања има 
и за улагање у нашу сре-
дину, мала привреда је у 
све већем замаху, и надам 
се да ћемо ускоро имати 
и нова радна места у Ср-

бобрану, што нам је један 
од примарних циљева у 
деловању», рекао је након 
састанка Дебељачки. 

Радивој Дебељачки, председник општине Србобран, посетио компанију Tisza automotive

Наш циљ су нова радна места у Србобрану

• На позив менаџмента Tisza automotive, познате мађарске аутоиндустрије која послује у Србији, Радивој Дебељач-
ки, председник општине Србобран, и Милош Јовановић, члан Општинског већа, боравили су у радној посети погону 
ове компаније у Бечеју. Разговарало се о могућностима сарадње једне успешне компаније и локалне самоуправе, чији 
грађани чине део тима запослених у тој компанији.

Tisza automotive послује у Србији од 2014. године, када 
је отворена фабрика у Сенти, а од 2017. и 2019. годи-
не присутна је и у новим погонима у Бечеју и Кикин-
ди. После проширења капацитета, са 1.800 запосле-
них Tisza automotive постала је један од најзначај-
нијих послодаваца у овом делу Војводине.

Један од најзначајнијих послодаваца у окружењу



СРБОБРАНСКИ ИНФОРМАТОР5

srbobran.rs - mojsrbobran.net - srbobran.net - srbobrandanas.rs - szenttamás.rsСарадници Србобранског Информатора:

Србобранка Kоленак 
Ђенђи, једна је од првих 
у Србији која је почела 
са производњом куртош 
колача. То је мађарски 
специјалитет који се пра-
вио још у 16. веку, а у наше 
крајеве је захваљујући 
Ђенђи стигао пре 12 го-
дина, када је она са својом 

породицом почела да га 
производи. “Били смо не-
дељу дана у Будимпешти 
код једне породице која 
се традиционално бави 
производњом овог колача. 
Након интензивног рада, 
научили смо занат, узели 
од њих целу технологију и 
почели производњу”, каже 

Ђенђи. Неуобичајено је 
то што се овај колач не 
производи свакодневно и 
нема тачно одређено место 
производње. То је типичан 
вашарски производ који 
се спрема на лицу места.
Ђенђи је са својом породи-
цом обишла многе вашаре 
и манифестације у Србији 
нудећи овај препознатљив 
по мирису и укусу, слатки 
мађарски специјалитет. 
Kада су почели произ-
водњу у понуди је било пет 
укуса, а сада их има пре-
ко десет. Најтраженији је 
куртош са додатком циме-
та и ораха. “База колача је 
иста, основни састојци су 
вода брашно и шећер, али 
тајна је у технологији, а не 
у рецепту. Мора да буде 

одговарајућа мекоћа теста, 
температура у пећи…”, на-
гласила је Ђенђи. Техно-
логија куртоша се данас 
разликује од оне пре више 
векова. Некада се пекао на 

жару од кукурузовине, или 
у делу димњака који се на 
мађарском звао курти, па 
је тако колач и добио име. 
Kод нас се преводи као 

димњак или оџак колач. 
Kуртош данас многи своја-
тају, тако у Прагу тврде да 
је то чешки колач, Румуни 
да је њихов, а Мађари ис-
тичу да је то искључиво 

мађарски специјалитет на-
стао пре шест векова у Ер-
дељу у Трансилванији, која 
је тада припадала мађар-
ској држави.

• Kоленак Ђенђи  почела је пре 12 година да прави димњак или куртош колач. У посао је укључена цела породица, а 
овај слатки специјалитет који производи породица Kоленак доступан је на готово свим вашарима и манифеста-
цијама у Војводини.

Мађарски специјалитет из 16. века

Улагања у „Бисер“ служе општем добру

У склопу обиласка уста-
нова, поводом Дечије не-
деље, председник општине 
Србобран Радивој Де-
бељачки обишао је и Удру-
жење за подршку МНРО 
«Бисер». Заједно са сарад-
ницима, Милицом Зарић, 
заменицом председника 
општине, и др Илијом Га-
зеповим, чланом Општин-
ског већа, Дебељачки се 
сусрео и разговарао са 
младима који користе ус-
луге «Бисера», као и са 
председницом удружења 

Славком Попић. „Иако је 
‘Бисер’ удружење грађана, 
ја лично никад их нисам 
одвајао од институција 
које су део система локал-
не самоуправе, јер је реч 
о организацији која је 
потпуно посвећена бри-
зи о особама са сметњама 
у развоју и без њиховог 
рада многи наши грађа-
ни би морали да путују у 
друге општине да добију 
потребне услуге, што би 
им значајно отежавало 
живот. Због тога је оба-

веза општине да учини 
максималан напор и пру-
жи подршку Удружењу 
‘Бисер’. Данас смо дошли 
у посету поводом Дечије 
недеље, али сам желео 
и да свима у удружењу 
лично саопштим да иако 
је дошло до промене на 
водећим позицијама у 
општини, неће доћи до 
промене у односу ка овој 
организацији. Наша под-
ршка ће бити у складу са 
могућностима, али и даље 
значајна“, рекао је Де-
бељачки. Он је посебно за-
хвалио многим Србобран-
цима који су показали 
хуманост и солидарност 
у учествовали у рекон-
струкцији «Бисера». И 
овога пута гости су донели 
слаткише и сокове. Током 
дружења причало се о раз-
ним темама, о другарству у 
дневном боравку, а чуле су 
се идеје да би у будућности 
требало уређивати игра-

лиште у дворишту објек-
та.  Иако је локална само-
управа добро упозната са 
радом «Бисера», председ-
ница Удружења упознала 
је руководство општине 
Србобран са плановима и 
будућим активностима у 
вези са о особама којима 
је потребна додатна брига. 

„Хвала на подршци која је 
континуирана и омогућа-
ва нам да радимо са овим 
лицима. Све је подигнуто 
на виши ниво, али је наш 
циљ да проширимо услу-

ге. Пратећи интересе ко-
рисника, процењујемо да 
ће нам у будућности бити 
потребно да развијамо 
услугу становања уз под-
ршку, која је најхуманија 
и најприхватљивија за 
особе са инвалидитетом. 
У наредном периоду нас 
очекује заједнички рад 

са Центром за социјални 
рад у стварању правне 
подлоге за покретање но-
вих услуга“, рекла је По-
пић.

• „С обзиром на то како је овај објекат некада изгледао, право је задовољство видети га потпуно реновираног, споља 
и изнутра, а кад се томе дода очигледно задовољство запослених у ‘Бисеру’ и корисника њихових услуга, јасно је да су 
уложена средства и залагање људи оправдани, одлично усмерени и служе општем добру“, рекао је Радивој Дебељач-
ки, предсеник општине, приликом посете дневном боравку «Бисера»

„Захваљујући општини Србобран достигли смо овај 
ниво развоја услуга и социјалне заштите, али и уре-
дили и опремили овакав дневни боравак, каквих је 
мало у Војводини. Поред дневног боравка, још 100 
деце има услуге раног третмана и морам истаћи 
одличну сарадњу са свим вртићима, школама, До-
мом здравља, и трудимо се да на време препознамо 
дете са одређеним проблемима и укључимо га у рад 
са дефектолозима“, истакла је Славка Попић, пред-
седница Удружења.

Сарадња на завидном нивоу
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У оквиру Дечије недеље 
која се ове године спрово-
ди под слоганом „Подеље-
на срећа, два пута је већа!“, 
председник општине Ср-
бобран Радивој Дебељач-
ки, заједно са сарадницима, 
обишао је децу у вртићима 

„Снежана“ и „Пчелица“. Уз 
жеље да им сваки дан у го-
дини прође уз осмехе на 
лицу, да својом срећом до-
несу срећу и задовољство 
и својим породицама и 
друштву у целини, Де-
бељачки је малишанима 

у име локалне самоупра-
ве поделио слаткише, а 
за узврат добио десетине 
дечијих осмеха и уверио 
се шта све деца успешно 
уче од својих васпитача 
у Предшколској устано-
ви „Радост“. Није изоста-
ла ни садња једне јелке у 
дворишту вртића, у знак 
новог пријатељства, и 
обећање да ће за Нову го-
дину на истом месту бити 
организовано њено зајед-
ничко кићење. „Мислим 
да имамо изражену свест 

о томе да треба да будемо 
солидарни и овај слоган 
је подсетник на начин на 
који људи треба да раз-
мишљају, да нисмо сами 
на свету и да без зајед-
ничке среће не може ни 
човек бити срећан сам. 
Веома је важно да и деца 
у најмлађем узрасту разу-
меју ову поруку, да их на-
учимо да тако одрастају 
и тако живе. Уз солидар-
ност, Србобран је познат 
и по мултикултуралности 
и ми смо заиста поносни 
што у нашој средини живе 
људи различитих вероис-
повести и различите на-
ционалне припадности, и 
све одлично функциони-
ше. Солидарност је при-
сутна, негујемо мултикул-
туралност и заједнички 
делимо оно што имамо“, 
рекао је Дебељачки. Пре-
ма његовим речима, нај-
важнија улога коју треба 
да имају сви доносиоци 

одлука у локалној среди-
ни је и стварање услова да 
млади остају у Србобрану 
и у њему остваре све оно 
што им се нуди на другим 
местима. „Веома је важно 
да размишљамо о будућ-
ности, о развоју наше 
општине, али не само у 
инфраструктурном смис-
лу, него да размишљамо 

и о томе где ће ова деца 
сутра да раде, како ће ост-
варити своје циљеве, да 
ли их могу остварити у 
Србобрану. Борићемо се 
да фокус буде на питању 

како да задржимо младе, 
јер они су будућност наше 
заједнице, без тога нема 
ни будућности Србобра-
на“, рекао је Дебељачки. 
Заједно са председником 
општине Србобран, мали-
шане у вртићима „Снежа-
на“ и „Пчелица“ посетили 
су и Милица Зарић, заме-
ница председника општи-

не, Јовица Андрић, члан 
Општинског већа, и Ни-
нослав Јокановић, пред-
седник Савета МЗ Ср-
бобран.

Заједнички делимо оно што имамо

Обележена Дечија недеља  - Подељена срећа два пута је већа

У оквиру Дечије недеље, 
представници локалне 
самоуправе посетили су 
и вртиће  „Пепељуга“ у 
Турији и „Бубамара“ у 
Надаљу.  Посете су обеле-
жили садње јелки у дво-
риштима вртића, размена 
осмеха, најлепших жеља и 
поклона, по која песма и 
заједничко сликање за ус-
помену.

Председник општине, 
Радивој Дебељачки, зајед-
но са Милицом Зарић, 
заменицом председника, 

Миланом Јовановићем, 
председником Савета МЗ 
Турија, др Илијом Газе-
повим, чланом Општин-
ског већа, Нинославом 
Јокановићем, председни-
ком Савета МЗ Србобран, 
Дејаном Алексијевић, 
председницом Савета МЗ 
Надаљ, те директорком ПУ 

„Радост“ Биљаном Бајић, 
искористио је прилику да 
провери у каквим се усло-
вима окупљају деца у вр-
тићима, у каквом су стању 
ти објекти и шта би тре-

бало учинити да они буду 
још модернији и бољи. На 
питање у каквом су стању 
вртићи у општини Ср-
бобран, Дебељачки је прво 
истакао „увек може боље“, 
али и да је „генерална 
оцена да је уређеност и 
опремљености објека-
та на високом нивоу“.
„У свим вртићима 

је стање веома до-
бро. Упознати смо и 
пре ових посета шта 
треба бити приоритет 
у наредном периоду, то 
су углавном мере замене 
столарије која нигде није 
у критичном стању, али 
желимо да то радимо јер 
нам је циљ и боља енер-

гетска ефикасност. Као 
локалној самоуправи која 
одржава све те објекте и 

плаћа рачуне, стало нам је 
до кроз улагања стигнемо 
до уштеда и на тај начин 

вратимо уложено. Еви-
дентирали смо све што 
су нам предочили запос-
лени, мораћемо више да 
радимо на приступним 
рампама за особе са ин-

валидитетом, као што 
смо то већ урадили 
у вртићу ‚Пчелица‘. 
У ‚Палчићу‘ се мора 
мењати столарија и 
средити приступни 
тротоари и паркинг, 

и он ће бити први у 
који ћемо улагати сред-

ства“, рекао је Дебељачки.
Директорка Предш-

колске установе „Радост“ 
Биљана Бајић исказала 
је пуну захвалност пред-
ставницима локалне са-

моуправе на 
посети и стал-
ној подршци 
која се уста-
нови пружа 
са циљем да се 
обезбеди ква-
литетан рад са 
децом.

Размена осмеха

У посети вртићима у Србобрану

Деца у Турији и Надаљу 
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Koszorúzással és a koro-
navírus-járvány miatt szeré-
nyebb ünnepi műsorral em-
lékeztek meg hétfőn, október 
19-én Szenttamás napjára és a 
város felszabadulására a köz-
ség politikai pártjai, egyesü-
letei, intézményei és polgá-
rai. Az ünnepség 10 órakor a 

központi Szabadság-szobor-
nál koszorúzással kezdődött. 
Ezt követően megkoszorúz-
ták a Vörös Hadsereg Boris 
Mihajlovič katonájának em-
lékművét, majd virágot he-
lyeztek a katona sírjára a he-
lyi pravoszláv temetőben.
A szenttamási önkormány-

zat dísztermében hétfőn ün-
nepélyes keretek között kiosz-
tották az idei októberi díjat 
és a köszönőleveleket azok-
nak, akik valamilyen módon 
hozzájárultak az itt élő polgá-
rok és közösségünk előreha-
ladásához.
A város Októberi díját az 

idén dr. Horváth Futó Har- 
gita egyetemi tanár kapta 
több mint két évtizedes kul-
túraszervezési és értékmeg-
őrzési munkásságáért, vala-
mint Szenttamás kulturális 
értékeinek népszerűsítéséért.
− Tavaly ősszel Budapestre 
hívtak, ahol egy portréfilmet 
készítettek rólam, többek kö-
zött az őseimről és a szülőhe-
lyemről is beszélnem kellett.

Elmondtam, hogy az őse-
im nagyjából mindannyian 
Szenttamáson születtek, egy-
szerű munkásemberek voltak.
Az édesanyám oldaláról a 

nagyapám halász volt, stu-
katúrt készített, édesanyám 
nagymamája pedig citeraké-
szítő, nagyon szépen énekelt, 
zenélt, és egy kutatás azt is 
bebizonyította, hogy a Kár-
pát-medencében ő volt az 
egyetlen nő, aki saját kezű-
leg készített citerákat.

Elég sokat meséltem az őse-
imről, nem szépítettem sem-
mit, s a műsor végén az új-

ságíró megjegyezte: „Látszik, 
hogy maga nagyon büszke az 
őseire”.

Elmondtam, igen, mert 
Szenttamáson, ahonnan jöt-
tem, megtanítottak bennün-
ket a munkára, a tiszteletre, a 
családi értékek fontosságára, 
olyan alapdolgokra, hogy az 
utcán minden embernek kö-
szönni illik, és természetesen 
arra is, hogy tiszteljük az őse-
inket, akik lehet, hogy nem 
voltak módosak, tanultak, de 
a munkájukkal, a hozzájáru-
lásukkal, a tetteikkel lehető-
vé tették, hogy az utánuk kö-
vetkező nemzedékek tanulja-
nak és érvényesülési lehetősé-
get kapjanak.

És ők voltak azok, akik kié-
pítették Szenttamást, templo-
mokat építettek, iskolákat, in-
tézményeket... 
Azért fontos számomra ez 

a díj, mert remélem, hogy 
ráirányítja a figyelmet azok-
ra a történelmi, irodalmi és 
más emlékekre, értékekre, 
amelyekre kutatásaink so-
rán mi is és az előttünk te-
vékenykedő helytörténészek 
is rámutattunk, mindezeket 
össze kellene kapcsolni, in-
tézményesíteni, s felkínálni 
a turistáknak.

Emlékhelyeink, fesztiválja-
ink, gazdag művelődési prog-

ramunk van, legendáink, fi-
nom ételek. Gion Nándor, Vé-
gel László szülőhelye Szentta-
más, de itt született és itt van 
eltemetve Lenka Dunđerski 
is, aki megihlette Laza Kos-
tić költőt, és az egyik legszebb 
szerb nyelven írt vers, a San- 
ta Maria della Salute kötő-
dik hozzá.

Mindezt ki kellene használ-
ni, egybefogni. Úgy gondo-
lom, hogy Szenttamásnak jó 
lehetősége van bekapcsolód-
ni Szerbia turisztikai vérke-
ringésébe, és azt javasolnám 
a képviselőknek, hogy az el-
következő négy évben legyen 
ez az egyik cél, amelyet meg-
valósítanak – fogalmazott dr. 
Horváth Futó Hargita beszé-
dében.
Az idén a díjak odaítélésé-

vel foglalkozó bizottság ja-
vaslatára négy köszönőlevél 
került kiosztásra.

Eddigi humanitárius te-
vékenységéért köszönőle-
velet kapott Borivoj Miko-
vić, a Naša priča Egyesület 
és Dragan Krnjetin vállako-
zó az eddig elért eredménye-
kért és humánus tettekért, va-
lamint a szenttamási Helyi 
Közösség önkéntesei a koro-
navírus-járvány ideje alatt fá-
radtságot nem kímélő tevé-
kenységükért.

A szenttamási Októberi díj jókézbe került
• Szenttamáson nagyon sok kulturális érték létezik, amelyet a város lakosai, valamint a városvezetés örökségül kapott, és nem 
szabad hagyni, hogy mindez kihasználatlanul maradjon, erre irányította rá a figyelmet a díjátadáson tartott beszédében dr. 
Horváth Futó Hargita, az idei Októberi díj tulajdonosa

Rózsafüzért imádkoznak a nyolcadikosok
Szenttamáson tavaly óta a 

nyolcadikosokkal közösen 
imádkoznak a rózsafüzért 
októberben hétköznaponként 
este 6 órától. Érdekes megta-
pasztalni a fiatalok hozzáál-
lását, akik az elején félénken, 
majd a napok múltával egyre 
bátrabban vesznek részt az áj-
tatosságban, és a hónap vége 
felé már könnyedén és szaba-
don megy ez az ősi imádság. 

A rózsafüzérnek megvan az 
a szépsége, hogy a kezünkben 
tartva nem engedi a mélázást, 
dekoncentrációt. Emberek-
re várva, autóban, szentmise 
előtt, és még annyi helyen és 
időben olyan alkalmas a ró-
zsafüzér imádkozása.

Lehet az autó visszapilantó-
ján a rózsafüzér, lehet a nya-
kunkban, de mindezeknél 
sokkal jobb helyen van a ke-
zünkben. 



СРБОБРАНСКИ ИНФОРМАТОР

Зонска смотра ликовних 
уметника аматера Војводи-
не свечано је отворена 17. 
октобра у галерији Дома 
културе Србобран. Изло-
жени су ликовни радoви 
сликара из: Бачке Палан-
ке, Бача, Бачког Петровца, 
Беочина, Врбаса, Жабља, 
Новог Сада, Темерина и 
Србобрана. Одабир ли-
ковних радова је направио 
селектор мр Миле Игњато-
вић, историчар уметности 

из Новог Сада. „Дуги низ 
година сам укључен у рад 
са аматерима и могу да ка-
жем да је аматерска умет-
ност код нас у последњих 
двадесетак година добила 
статус грађанства, иако у 
неким уметничким кру-
говима постоји и даље 
ниподаштавање када се 
говори о аматерима. Не 
делим то мишљење и вео-
ма је танка линија између 
аматеризма и академске 

уметности. При избо-
ру сам имао концепт да 
буду заступљени радови 
из што више техника и 
тема. Изложени радови су 
веома добри и имао сам 
тежак задатак пред собом. 
Одабрани радови иду на 
Покрајинску смотру“, ре-
као је Игњатовић на отва-
рању узложбе. Ситуација 
са COVID 19 је евидентно 
утицала на то да се број 
пристиглих радова умањи, 
у поређењу са претходним 
годинама, али квалитет 
није изостао и било је ве-
ома тешко изабрати оне 
најбоље, тврди Сава Му-
чибабић, секретар Савеза 
уметничких стваралаца 
аматера Војводине.

• У галерији Дома културе после много времена одржан је прави скуп 
поштовалаца уметности. Реч је о смотри ликовног стваралаштва 
аматера.

Зонска смотра ликовних уметника 
аматера Војводине

Обележен Међународни месец
борбе против рака дојке

У општини Србобран 
стабилно

У општини Србобран  у 
последња два месеца до 
закључења овог броја “Ср-
бобранског Информатора” 
26. октобра, регистрован 
је један случај заражен  ви-
русом COVID19. Стање је 
стабилно у општини сма-
тра др Властимир Kладар, 
директор  ДЗ „Др Ђорђе 
Бастић“, али сви морамо 
бити на опрезу јер број ин-
фицираних свуда у окру-
жењу расте. „Драго ми је 
да у општини људи схва-
тају озбиљност ситуације 
и да се већина придржава 
свих препорука. У наред-
ном периоду најављују 
врхунац епидемије и сви 

морамо да будемо још 
опрезнији и да макси-
мално заштитимо и себе 
и друге. Поред појачане 
хигијене руку, маску је 
неопходно носити и тре-
ба максимално избега-
вати гужву“, истако је др 
Kладар. Институт за јавно 
здравље Војводине на ос-
нову  последњег  извештаја 
о епидемиолошкој ситуа-
цији COVID 19, стање на 
територији наше покраји-
не оцењује као нестабилно. 
Број инфицираних из дана 
у дан расте, а највећи број 
активних случајева је у Но-
вом Саду.

Бебе рођене у Србобрану, 
Турији и Надаљу у другом 
и трећем кварталу 2020. 
године, укупно 63, доби-
ле су на поклон од локал-
не самоуправе постељину 
за креветиће. Уз постељи-
ну, на рачуне младих ро-
дитеља стигла је и новчана-
подршка од 20.000 динара. 
Обезбеђивању подршке за 
новорођенчад придружило 
се и Удружење «Рука спа-
са», чије су чланице за ову-
прилику припремиле руч-
не радове од природне вуне, 
капице, шалове, чарапице.
„За нас је ово један од-

најлепших догађаја у току 
године, тренутак када но-
ворођеним бебама у нашој 
општини уручујемо паке-
те помоћи. Уз новчани део 
који за сваку бебу износи 
20.000 динара, а 40.000 ди-
нара за децу самохраних 
родитеља, обезбеђујемо 
и постељину, док се ‘Рука 
спаса’ увек потруди да 

деци поклони рукотво-
рине које чланице удру-
жења саме израђују. 

Општина Србобран стал-
но помаже и нешто ста-
рију децу; свако треће и 
четврто дете које похађа 

вртиће и основне школе 
има бесплатну ужину, као 
и деца из социјално угро-
жених породица и ром-
ских породица, док сва 
друга деца плаћају само 
пола цене. Средњошколци 
и основци имају беспла-

тан и регресиран превоз 
до својих школа, а сви сту-
денти који су поднели зах-
тев, добили су од општине 
Србобран стипендије“, ре-
као је приликом уручивања 
поклона Радивој Дебељач-
ки, председник општине 
Србобран. Савка Лазић, 
председница «Руке спаса» 
захвалила је локалној са-
моуправи наподршци ак-
цији која је покренута још 
2018. године. „Од 2018. го-
дине редовно   помажемо 
младе родитеље и весели 
нас што је забележен раст 

броја новорођенчади. На-
дам се да ће акција траја-
ти и наредних година и на-
дам се да ћу неке од при-
сутних мајки поново сре-
сти овде, са другим или 
трећим дететом“, рекла је 
Савка Лазић.     

Акција
„Србобран је розе“

Новорођеним бебама постељина и 20.000 динара

Како би се скренула 
пажња на распрострање-
ност рака дојке и подигла 
свест о значају превенције 
и раног откривања, као 
и на правовремено запо-
чињање лечења оболелих 
особа, у Србобрану је, у 
оквиру традиционалне ак-
ције «Октобар - Међуна-
родни месец борбе против 
рака дојке», организован 
штанд и акција «Србобран 
је розе». Канцеларија за 
младе општине Србобран, 
као организатор промо-
тивне акције, делила је 
припадницама лепшег 
пола промотивне мате-
ријале о важности редов-
них превентивних прегле-
да. «Желимо да апелујемо 

на све жене и позовемо 
их да обаве превентивне 
прегледе, јер свако откри-
вање промена на време 
значајно увећава шансе 
за успешно лечење. Ове 
године морали смо се 
одлучити за овај начин 
обележавања Међународ-
ног месеца борбе против 
рака дојке, а не за ма-
совно окупљање на пре-
давању на ове тему, али 
ћемо ускоро организо-
вати једно предавање др 
Снежане Ерцег на Радио 
Србобрану, које ће наше 
девојке моћи слушати на 
радио таласима», рекла је 
Милица Зарић, заменица 
председника општине Ср-
бобран.

За сада једна особа инфициранa
вирусом COVID19


